Wisdom- GOD’S VISION FOR LIFE
智慧-天主睿智看生命
Session 08- Wisdom in Christ
第八課: 基督內的智慧
The Sermon on the Mount is widely regarded as the most compact and clear example of wisdom literature in the New Testament. It shares the characteristics of parallelisms, poetry, and vivid images that we have seen in the Old Testament texts, while demonstrating its superiority as God’s definitive wisdom in Christ.  While we will only explore a few themes from this stunning speech, you are invited to read the entire message in Matthew 5-7.

「山中聖訓」被廣泛認定為新約中智慧文學最緊湊和最清晰的例子。它分享了我們在舊約經文中所看到的平行、詠讚和生動形象的特徵，同時透過上主在基督內的睿智，展示了它的超越性。雖然我們只會從這個動人心弦的聖訓中探索幾個主題，但仍邀請您閱讀瑪竇福音5-7章中完整的信息。

1. Read Matthew 5:21-26.

閱讀瑪竇福音5：21-26。

a. What advice does Jesus offer regarding the passion of anger?
耶穌對憤怒的情緒有什麼建議？

b. Is there ever a time when anger is justified? Read Ephesians 4:26-27 and James 1:19-20.

是否有些時候憤怒是合理的？請閱讀厄弗所書4：26-27和雅各伯書1：19- 20。
2. We learned in an earlier session that the power of life and death are in the tongue. Read Matthew 5:33-37, where Jesus specifically addresses honourable speech and oath-taking. According to Jesus, what are the characteristics of honest speech?

我們在前幾課中了解到，生與死的力量在於舌頭上。請閱讀瑪竇福音5：33-37，在那裡耶穌特別談及信實的言語和誓詞。據耶穌所說，誠實的言語有什麼特點？
3. In Matthew 6, Jesus shares his wisdom on piety and generosity.

在瑪竇福音6章中，耶穌分享祂關於虔誠和慷慨的智慧。

a. Read Matthew 6:1. What is Jesus’ general principle for practicing faith?

閱讀瑪竇福音6：1。耶穌對實踐信仰的一般原則是什麼？

b. Read Matthew 6:2-18. What are the three practices Jesus proposes for his followers?

閱讀瑪竇福音6：2-18。耶穌為追隨者提議了那三種做法？
c. Though we often only associate these practices with the season of Lent, in what way are they for all seasons, and what vices do they address?

雖然我們經常只將這些做法與四旬期相聯繫，但在期他日子中的應用又如何？它們針對的是什麼惡習？

4. What wisdom can you glean for prayer and the Christian life from the Our Father prayer in Matthew 6:9-15?

在瑪竇福音6：9-15中，你能夠從「天主經」中為祈禱及基督徒生活獲取了什 麼智慧？
5. In St. Paul’s first letter to the Corinthians, he compares the wisdom of God in Christ with the wisdom of the world. Read 1 Corinthians 1:18-30.

在聖保祿寫給格林多前書中，他比較了在基督裡上主的智慧和世上的智慧。閱讀格林多前書1：18-30。
a. How are these perspectives different?

這兩者的觀點有何不同？

b. Who will be the recipient of God’s wisdom in Christ, and why is that significant?
 誰會成為上主在基督內智慧的領受者，為什麼這是重要的？

6. Jesus proclaimed that the person who listens to and obeys his Word is like a wise man who builds his house on a rock. Read Matthew 7:24-27.

耶穌宣稱: 聽從並遵守祂話語的人就像一個聰明人，他在石頭上建造自己的房屋。閱讀瑪竇福音7：24-27。
a. What parts of the Sermon on the Mount did you find most challenging, and why?

你覺得山中聖訓的那些部分最具挑戰性？為什麼？

b. Identify one concrete change you make in your daily walk with the Lord based on the wisdom of the Sermon on the Mount. Be prepared to share with your small group.

根據山中聖訓的智慧，找出你在日常生活中與主同行時所作的一個具體改   變。請準備與你的小組分享。
